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Curriculum for the MBBS Program of Jiangsu University

(2022 version)

I. Objectives and International Certification Standards
This program follows the training standard of《Accreditation standards for basic medical education in China--Clinical Medicine Specialty》(2016 Edition), which aims to cultivate students to meet the needs of the development of society, master the basic theories and skills of basic medicine and clinical medicine. This major is aiming to cultivate the senior medical professionals with solid basic medical knowledge, preliminary clinical ability and standardized operation skills, strong interpersonal and clinical communication skills, good professional and humanistic qualities, innovative entrepreneurship and lifelong learning ability, who can engage in the fields of clinical medicine, preventive medicine, health management, rehabilitation and medical research.
II. Graduation Requirements
This major takes clinical medicine, basic medicine and preventive medicine as the main disciplines, adopts a three-stage talent training plan, focuses on mastering basic theories, basic knowledge and basic skills, adheres to the synchronous training of knowledge, ability and quality, and trains international medical talents with professional skills and familiar with the current medical situation of their country who know Hua, Youhua and Aihua. Students should meet the following requirements upon graduation:

Graduation requirements 1 - field knowledge: have a relatively comprehensive background in humanities, social sciences and natural sciences, master the basic knowledge, basic technology and scientific methods of clinical medicine, basic medicine, preventive medicine and other medical related disciplines, and be able to apply them to guide future practice, learning and scientific research. Master basic Chinese and Medical Chinese Have the professional knowledge and skills to pass the medical qualification exam.

Graduation requirements 2 - problem analysis: master the normal structure and function of human body, physiological and psychological state. Master the knowledge of normal pregnancy and delivery, maternal and child health care and family planning. Be familiar with the factors affecting people's health, disease and treatment, master the relevant knowledge and methods of disease assessment, prevention, health management, rehabilitation, clinical epidemiology, evidence-based medicine and response to public health emergencies, and have the ability to conduct preliminary health education to the public. Master the etiology, pathogenesis, natural course, clinical manifestation, basic principles of diagnosis and treatment and prognosis judgment of common and frequently occurring diseases, and have the ability of differential diagnosis. Master the basic laws of the occurrence, development and transmission of infectious diseases and the prevention and treatment principles of common infectious diseases.

Graduation requirements 3 - disease diagnosis and treatment ability: be able to comprehensively and accurately collect medical history, systematic and standardized physical examination and patient status evaluation, standardized medical record writing, have good clinical thinking, have the ability of preliminary diagnosis and differential diagnosis for clinical common and frequently occurring diseases, and put forward clinical treatment principles; Master the principles of diagnosis and treatment of general critical illness, be able to select appropriate examination methods, and make reasonable judgment and interpretation. Determine a reasonable diagnosis and treatment plan under the guidance of superior doctors, and be able to select and safely implement common basic clinical diagnosis and treatment operations and methods.

Graduation requirements 4 - Research: master the basic methods of medical literature retrieval, have the ability to read and understand medical literature, independently obtain knowledge and information processing, be familiar with clinical and basic common scientific research methods, and have a certain ability to discover and explore clinical problems.

Graduation requirements 5- use modern tools: be able to select and use appropriate tools, resources and technologies for verification and development, and understand its scope of application;

Graduation requirements 6 - Social Responsibility: be able to conduct reasonable analysis based on relevant background knowledge of clinical medicine, evaluate the impact of solutions to practical problems of clinical medicine on society, health, safety, law and culture, and understand the responsibilities to be undertaken;

Graduation requirements 7 - environment and sustainable development: be able to understand and evaluate the impact of specific design and preparation processes in clinical medical practice on environmental and social sustainable development;

Graduation requirements 8- have a sense of professional responsibility and social practice in China, and be able to understand the history and social norms of Chinese medicine, and be able to comply with the requirements of Chinese medical professional ethics and social norms;

Graduation requirements 9- individual and team: be able to assume the roles of individual, team member and leader in a team with a multidisciplinary background;

Graduation requirements 10 - Communication: Good clinical and social communication skills. Be able to fully and effectively communicate with patients, and make clear expression and in-depth discussion with peers on professional issues. Have a certain international vision and be able to communicate and exchange in a cross-cultural context;

Graduation requirements 11 - Project Management: be able to adapt to and participate in multi-disciplinary cooperation in clinical medicine, and have certain organization, management and leadership skills;

Graduation requirements 12 - lifelong learning: have the awareness of independent learning and lifelong learning, and have the ability to continuously learn and adapt to development.
III. Majors
Subject category: Medicine

Professional category: clinical medicine and medical technology

Major name: clinical medicine (MBBS)

Major code: 100201k
IV. Training System and Course Module
1. Training system
The training system consists of general education courses, basic courses, professional courses, self-study courses, practical courses and other modules (see the training system figure below). 
2. The Key Courses

The key courses which will be instructed in the first period of 5 years include:
	Basic Chemistry
	Pharmacology

	Cell-Biology 
	Diagnostic Medicine

	Human Anatomy
	Medicine

	Histology and Embryology
	Surgery

	Physiology
	Obstetrics and Gynecology

	Biochemistry
	Pediatrics

	Microbiology
	Infectious Diseases

	Immunology
	Neurology

	Pathology 
	Psychiatry

	Pathophysiology 
	Ophthalmology

	Forensic Medicine
	Otolaryngology

	Preventive Medicine
	Dermatology


V. Duration and Degree
The duration of study is six years, which can be extended under special circumstances, up to eight years. Those who meet the cultivation requirements within the specified study duration are approved to graduate and awarded a bachelor's degree in medicine.
VI. Minimum Required Credits for Graduation
The minimum required credits for graduation of this major are 266 credits.
VII. Distribution Sheet for Credits and Hours:
	Course Type
	Category
	Clinical Medicine

	
	
	Credit
	Total Hours
	Proportion

	
	
	
	
	

	General Education
Course
	Compulsory
	53
	20%
	20%

	
	Selective
	12
	4%
	4%

	
	sub-total 
	65
	24%
	24%

	Basic Course
	Compulsory
	84.5
	32%
	32%

	
	Selective
	7
	2%
	2%

	
	sub-total 
	91.5
	34%
	34%

	Professional Course
	Compulsory
	70
	26%
	26%

	
	Selective
	12
	4%
	4%

	
	sub-total 
	82
	30%
	31%

	Self-study

Course
	Compulsory
	0
	0%
	0%

	
	Selective
	3
	1%
	1%

	
	sub-total 
	3
	1%
	1%

	Comprehensive Practice 
	Compulsory
	2.5
	1%
	1%

	
	Selective
	0
	0%
	0%

	
	sub-total 
	2.5
	1%
	1%

	Practical Course  
	Compulsory
	22
	9%
	9%

	
	Selective
	0
	0%
	0%

	
	sub-total 
	22
	9%
	9%

	Total Credit
	266
	266
	100%


江苏大学临床医学专业（MBBS）培养方案
（2022修订版）
一、培养目标、国际认证标准（Objectives and International Certification Standards）：

本专业遵循《中国本科医学教育标准—临床医学专业》（2016 版）培养标准，旨在培养适应社会时代发展需要，掌握基础医学、临床医学的基本理论和基本技能，具有扎实医学基础知识、初步临床能力和规范操作技能、较强人际交流和临床沟通能力，良好职业素质和人文素养、创新创业精神和终身学习能力，能从事临床医疗、预防、健康促进、康复和医学科学研究等工作的应用型高级医学专业人才。

二、毕业要求（Graduation Requirements）：
本专业以临床医学、基础医学、预防医学为主干学科，采取三段式人才培养计划，突出掌握基础理论、基础知识和基本技能，坚持知识、能力和素质同步培养，培养知华、友华、爱华的具备专业技能和熟悉本国医疗现状的国际医学人才，学生毕业时应达到以下要求：
毕业要求 1-领域知识：具备较为全面的人文社会学科和自然学科背景，掌握临床医学、基础医学、预防医学及其他医学相关学科的基础知识、基本技术和科学方法，并能将之应用于指导未来的实践、学习和科学研究。掌握基本汉语及医学汉语知识。具备通过执业医师资格考试的专业知识和技能。
毕业要求 2-问题分析：掌握人体正常结构和功能，生理和心理状态。掌握正常的妊娠和分娩、妇幼保健、计划生育知识。熟悉影响人群健康、疾病和治疗的因素，掌握疾病评估、预防、健康管理、康复、临床流行病学、循证医学及应对突发公共卫生事件的有关知识和方法，具有初步对公众进行健康宣教能力。掌握临床常见病、多发病的病因、发病机制、自然病程、临床表现、诊断、治疗的基本原则以及预后判断，并具有初步的鉴别诊断能力。掌握传染病发生发展传播的基本规律及常见传染病的防治原则。
毕业要求 3-疾病诊治能力：能够全面准确采集病史，系统规范进行体格检查及患者状态评价，规范书写病历，具有良好临床思维，具备临床常见病和多发病初步诊断和鉴别诊断能力，能够提出符合临床的治疗原则；掌握一般危急重症的诊断处理原则，能选择适宜的检查方法，并结合临床表现进行合理判断和解读。在上级医生指导下确定合理诊疗方案，能够选择并安全实施常用临床诊疗操作。
毕业要求 4-研究：掌握医学文献检索的基本方法，具有阅读、理解医学文献独立获得知识、信息处理的能力，熟悉临床和基础常用科研方法，具有一定的发现和探讨临床科学问题的能力和研究创新意识。
毕业要求 5-使用现代工具：能够针对临床医学领域相关问题，选择使用恰当的工具、资源和技术，进行验证开发，并能够理解其适用范围；
毕业要求 6-社会责任：能够基于临床医学相关背景知识进行合理分析，评价临床医学专业实践问题的解决方案对社会、健康、安全、法律以及文化的影响，并理解应承担的责任；

毕业要求 7-环境和可持续发展：能够理解和评价满足临床医学实践中特定的过程对环境、社会可持续发展的影响；

毕业要求 8-职业规范：了解中国文化、历史与国情，且具有人文社会科学素养与社会责任感，能够在临床医学专业实践中理解并遵守医疗职业道德和规范，履行责任，成为知华、友华、爱华的具备专业技能的国际医学人才；

毕业要求 9-个人和团队：能够在多学科背景下的团队中承担个体、团队成员以及负责人的角色；

毕业要求 10-沟通：具有良好的临床和社会沟通能力。能够与患者进行充分有效的沟通交流，以及就专业问题与同行进行清晰表达、深入探讨。具备一定的国际视野，能够在跨文化背景下进行沟通和交流；

毕业要求 11-项目管理：能够适应并参与临床医学多学科协作，具有一定的组织、管理和领导能力；

毕业要求 12-终身学习：具有自主学习和终身学习的意识，有不断学习和适应发展的能力。

三、涉及学科专业（含学科门类、专业名称、代码）（Majors）：
学科门类：医学 
专业类别：临床医学与医学技术类 

专业名称：临床医学（MBBS）
专业代码：100201K
四、培养体系和课程模块（Training System and Course Module）：
1. 培养体系
由通识教育课程、大类平台课程、专业课程、自主研学课程、以及实践环节等模块组成（见课程体系导图）。

2. 核心课程
基础化学、解剖学、组织与胚胎学、药理学、生理学、病理学、病理生理学、细胞生物学、生物化学、微生物学、免疫学、法医学、预防医学、物理诊断学、内科学、外科学、妇产科学、儿科学、传染病学、神经病学、皮肤病与性病学、眼科学、耳鼻咽喉科学、精神病学
五、学制与授予学位（Duration and Degree）：
基本学制为六年，有特殊情况可申请延期，最高不超过八年。在规定的学习年限内达到各项培养标准要求者，经审核准予毕业，授予医学学士学位。
六、毕业最低学分（Minimum Required Credits for Graduation）：
本专业最低毕业学分为266 学分。
七、课程学分、学时分配表（Distribution Sheet for Credits and Hours）：
课程学分、学时分配表：
	课程类别
	课程性质
	临床医学

	
	
	学分
	学时
	学分占比

	
	
	
	
	

	通识教育
	必修
	53
	880
	20%

	
	选修
	12
	192
	4%

	
	小计
	65
	1072
	24%

	大类基础
	必修
	84.5
	1614
	32%

	
	选修
	7
	112
	2%

	
	小计
	91.5
	1726
	34%

	专业课程
	必修
	70
	1360
	26%

	
	选修
	12
	192
	4%

	
	小计
	82
	1552
	31%

	自主研学
	必修
	0
	/
	0%

	
	选修
	3
	3周
	1%

	
	小计
	3
	/
	1%

	综合实践
	必修
	2.5
	2周
	1%

	
	选修
	0
	0
	0%

	
	小计
	2.5
	2周
	1%

	实践环节
	必修
	22
	49周
	9%

	
	选修
	0
	0
	0%

	
	小计
	22
	49周
	9%

	总学分
	266
	
	100%


八、课程体系逻辑关系图
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